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Betreft: Position paper van SBJ over Hervormingsagenda jeugd 
Vertegenwoordiger aan de rondetafel: Arne Popma, NVvP afdeling Kinder- en Jeugdpsychiatrie 
 
Als SBJ denken we dat we met de gemaakte afspraken op een aantal punten belangrijke 
verbeteringen doorvoeren in de zorg voor kinderen, jongeren en gezinnen. Essentieel is dat we 
daarbij ook meer ruimte voor professionals creëren om kwaliteit te leveren en te kunnen blijven 
leren en ontwikkelen. 
 
Algemeen oordeel Hervormingsagenda 
De tekst van de agenda is het resultaat van inzet en compromissen na een lang en moeizaam proces. 
Het had wat ons betreft op punten zeker concreter gemogen, meer uitgewerkt en soms ook 
simpelweg anders. Maar niettemin zijn we wel hoopvol over het eindresultaat. We hebben er 
vertrouwen in dat met deze agenda het jeugdhulpstelsel op een aantal cruciale onderdelen wordt 
versterkt. Onder meer door versimpeling en minder vrijblijvendheid ten aanzien van de jeugdhulp.  
 
Investeren op kwaliteit en blijvend leren – professionele standaard centraal 
De ambities op dit thema, waar wij mede trekker van zijn, en de investeringen die hiervoor 
noodzakelijk zijn, ondersteunen wij en moeten concrete verbeteringen brengen. Zoals aandacht en 
ruimte voor ontwikkeling van professionals en ontwikkelen van (overzichten van) kwaliteitskaders. 
Het kunnen handelen conform onze professionele standaard staat wat ons betreft daarbij centraal: 
werkgevers en aanbieders borgen de kwaliteit die professionals leveren en bieden hiervoor de 
benodigde randvoorwaarden.  
 
Zorgen over administratieve lasten, inkoop jeugdhulp en gebruik van data 
Wij maken ons zorgen of de afspraken hierover hard genoeg zijn nu veel hierover als intentie is 
beschreven, maar zijn wel tevreden dat de ervaringen en inhoudelijke deskundigheid van 
professionals worden gebruikt om voorstellen aan te toetsen. SBJ wil bovendien een actieve 
betrokkenheid hebben bij de uitwerking van de AMvB Zorgvormen, die helaas nog niet gereed is, en 
de AMvB reële prijzen. 
Wij zullen daarnaast streng toezien dat op het gebied van behandelduur dan wel 
gegevensuitwisseling micromanagement op casusniveau voorkomen wordt. Wij zullen kritisch 
deelnemen aan de nadere uitwerking hiervan. Daar waar nieuwe monitoring wordt ingericht, roepen 
we op dit zoveel mogelijk te doen vanuit reeds algemeen beschikbare data. Het risico op een 
ongewenste averechte toename van administratieve lasten moet te allen tijde worden voorkomen. 
Ook de nadruk op de taakgerichte inkoopvariant volgen wij kritisch, aangezien vrijgevestigde 
aanbieders een belangrijke bijdrage leveren aan het terugdringen van wachtlijsten, de sociale kaart 
ter plaatse kennen en zo de zorgvraag het hoofd kunnen helpen bieden. Zij worden op deze manier 
richting onderaannemerschap of volwassenenzorg gedwongen.  
 
Wij blijven pal staan voor het beroepsgeheim. Voor een succesvolle behandeling is een 
vertrouwelijke relatie tussen de patiënt en behandelaar en veiligheid binnen de behandeling 
essentieel. Dagelijks wordt van professionals gevraagd om cliëntgegevens die onder het (medisch) 
beroepsgeheim vallen, te delen en indien behandelaars aangeven die gegevens niet te zullen 
verstrekken, wordt bijvoorbeeld gedreigd een beschikking niet te verlengen of in te trekken. 
Dergelijke praktijken zijn zeer schadelijk en verwachten wij hier echt verbetering op. Inzet hierbij is 
van onze zijde altijd geweest: geen inbreuk op het beroepsgeheim van professionals.  
 
Samenvattend is het voor ons cruciaal dat vaststaat dat de administratieve lasten daadwerkelijk fors 
omlaag gaan, dat professionals kunnen blijven handelen conform hun professionele standaard 
(inclusief beroepsgeheim) en de wijzigingen in inkoopbeleid niet leiden tot een verschraald 
jeugdhulpaanbod. De vrijgevestigde aanbieders zijn onderdeel van een gevarieerd aanbod om 
passende zorg te kunnen leveren.  
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Toegang geborgd door stevige lokale teams met juiste professionals en instrumenten 
Het verstevigen van de lokale teams is voor SBJ een belangrijk thema. In deze teams dient meer 
aandacht te komen voor multidisciplinariteit en de juiste expertise, tijd, ruimte en mandaat, zodat 
ook tijdig opschalen maar ook afschalen van hulp plaats kan vinden. Specialistische expertise van 
verschillende beroepsgroepen die niet regulier onderdeel uitmaken van het lokale team (zoals 
huisartsen, jeugdartsen, kinderartsen, kinder- en jeugdpsychiaters) moet geborgd zijn. Het is een 
spannende zoektocht om balans te blijven houden in het belang van de individuele cliënt en het 
maatschappelijk collectief. De lokale, multidisciplinaire teams dienen te bestaan uit de juiste, 
deskundige professionals die een gebalanceerde belangenafweging kunnen maken met de juiste 
instrumenten (bijv. de verklarende analyse). Een deskundige professional kan de beste inschatting 
maken of en welke hulp noodzakelijk is. Dit moet goed worden vastgelegd in het bestuurlijk kader 
voor de toegang tot jeugdhulp. Noodzakelijk is ook dat het opstellen van een convenant / bestuurlijk 
kader voor de toegang tot jeugdhulp, zoals toegezegd, gebeurt in afstemming met de professionals.  
 
Verbinding aanpalende domeinen noodzakelijk 
De nieuwe afbakening van het bereik van de Jeugdwet zal nieuwe grensproblemen opleveren. Wij 
vragen expliciet aandacht voor domeinen die weinig aandacht krijgen in de Hervormingsagenda, 
zoals het medisch domein. Over de effecten dient eerst met o.a. professionals te worden gesproken 
en er dienen afspraken met voldoende draagvlak onder professionals te liggen over wie bepaalt 
welke hulp noodzakelijk is, voordat een kader hierover in de praktijk wordt gebracht.  
 
Overige opmerkingen 
De Samenwerkende Beroepsverenigingen Jeugd zijn niet betrokken bij de financiële afspraken tussen 
de rijksoverheid en gemeenten over de jeugdhulp en dragen hier dan ook géén verantwoordelijkheid 
voor. Sterker, we maken ons zorgen over de voorgenomen besparingsopgave. Ze mogen wat SBJ 
betreft op geen enkele manier het inhoudelijke ontwikkelproces en daarmee de zorg voor kinderen, 
jongeren en gezinnen in de weg zitten.  
 
We zien dat een aantal onderwerpen beperkt aan bod komt in de agenda, en die voor professionals 
van groot belang zijn voor het slagen ervan: arbeidsmarktproblematiek, Toekomstscenario Kind- en 
Gezinsbescherming. De afstemming tussen de Hervormingsagenda Jeugd en de genoemde 
programma’s vraagt om goede borging in en tussen de betrokken departementen. Bij de uitvoering 
van de Hervormingsagenda jeugd verwachten we dat de juiste beroepsgroepen op de juiste 
momenten zijn aangehaakt, bijvoorbeeld gespecialiseerde jeugdhulp aanbieders bij thema’s die 
gespecialiseerde jeugdhulpprofessionals aangaan.  
 
Bij de uitwerking van de governance van de Hervormingsagenda Jeugd moet er een waterdicht 
overzicht komen welke partijen, op welke momenten trekker zijn, dan wel geconsulteerd en 
geïnformeerd worden. Alleen als wij het gezamenlijke voornemen om als partijen in 
gelijkwaardigheid samen te werken ook daadwerkelijk vormgeven, kunnen wij onze achterban ook 
oproepen tot inzet bij de totstandkoming van een beter jeugdhulpbeleid.  
 
Wij rekenen op uw steun. Op alle genoemde punten zijn wij zeer bereid nader deze toe te lichten 
tijdens het rondetafelgesprek maandag a.s. in uw Kamer.  
 
 
 


